ANATOMY AND PHYSIOLOGY
علم التشريح وعلم الانسجة
Skeleton
- The 206 bones form a rigid framework to which the softer tissues and organs of the body are attached. Vital organs are protected by the skeletal system.
الهيكل العظمي :

تشكل ال 206 عظمة الاطار الذي تعمل بهالاجزاء و الاعضاء بشكل مترابط . الاعضاء المهمة تحمى عن طريق الهيكل العضمي
1- Skull
1- الجمجمة
A- Frontal bone- Forms part of the cranial cavity as well as the forehead, the brow ridges and the nasal cavity.
أ-عظم الجبهة_تشكل الجزء الامامي  من التجويف الجمجمي , حافات الحاجب و التجويف الانفي
B- Parietal bones- The left and right parietal forms much of the superior and lateral portions of the cranium.
ب_ العظم الجداري في الجمجمة_ يشكل العظم   الجداري الايمن والايسر الجزء الاكبر والجانبي من القحفة
C- Temporal- The left and right temporal form the lateral walls of the cranium as well as housing the external ear.ج-الوجني الجانبي _الصدغ الايمن والايسرمن القحفة يمثل الجزء الاكبرمن حائط القحفةاوالغلاف الخارجي
D- Occipital bone- Forms the posterior and inferior portions of the cranium.
د-عظم مؤخر الراس _ يمثل  الجزء الخلفي من القحفة
E- Maxilla- the upper jaw bones. They form part of the nose, orbits, and roof of 
the mouth.ت-الفك الاعلىاعلى عظم الفك الاسفل وجزء من الانف وسقف الفم
F- Mandible- The lower jawbone. It articulates with the temporal bones at the temporomandibular joints. This forms the only freely moveable joint in the head.ث-الفك الاسفل- اسفل عظم الفك
الاعلى ومرتبطةبالصدغ بمفاصل صدغيةوالفك االاسفل هو الوحيد المتحرك في الراس
2- Neckالرقبة  
A- Cervical spine/ vertebra- The first seven vertebrae located at the top of the spinal column, these bones form a flexible framework for the neck and support the head, numbered C1- C7.
ا-الفقرات العنقية _اول سبع فقرات العلوية من العمود الفقري هذه الفقرات مرنة لحركة الرقبة ودعم الراس ترتيبها من 1-7
B- C5- Keeps you alive.
3- Thoracic cavity
3_التجويف الصدري
A- Scapula- a large, triangular, flat bone on the back side of the rib cage commonly called the shoulder blade
أ_لوح الكتف _عظم كبير مسطح على الجانب الخلفي للقفص الصدري
B- Clavicle- Commonly called the collarbone is a slender S-shaped bone that connects the upper arm to the trunk of the body and holds the shoulder joint away from the body to allow for greater freedom of movement.
ب_الترقوة _عظم رفيع يأخذ شكل حرف S  الانكليزي يربط الذراع العليا مع باقي الجسم ويجعل رابط الكتف بعيدا عن الجسم ليتحرك بحرية 
C- Ribs- Thin, flat, curved bones that form a protective cage around the organs in the upper body. They are comprised 24 bones arranged in 12 pairs, 2 pair are floating.
ت_الاضلع_عظام نحيفة ومسطحة ومقوسة تشكل القفص الذي يحمي الاعضاء في المنطة العليا من الجسم .عددها 24 ضلع وتشكل 12 زوج . زوجان منهما يسمان الاضلع السائب
D- Sternum- A flat, dagger shaped bone located in the middle of the chest. Along with the ribs, the sternum forms the rib cage that protects the heart, lungs, and major blood vessels from damage. 
ث_عظم القص _عظم مسطح خنجري الشكل  يقع في منتصف القفص الصدري وير تبط بجميع الاضلاع .يمثل مع الاضلاع حماية للقلب و الرئتين باقي الاوعية الدموية الاخرى
E- Angle of Louis- Curve on the sternum that is a land mark for the second rib
ج _زاوية لويس _ قوس يوجد على عضم القص و يعتبر علامة للضلع الثاني.
F- Xyphoid process- Also called the "tip” is located on the bottom of the sternum. It is often cartilaginous (cartilage), but does become bony in later years.

ح-عملية اكسفويد –وتوجد عند نهاية عظمة القص وهي غضروفية وتصبح عظمية بمرو الزمن 

G- Thoracic spine/ vertebra-The next twelve vertebrae, these bones move with the ribs to form the rear anchor of the rib cage, numbered T1- T12.ا
خ_الفقرات الصدرية _عددها 12 فقرة تشكل مع الاضلاع المرساة الخلفية للقفص الصدري 
4- Abdominal cavity              
4_التجويف البطني
A-Lumbar spine/ vertebra- These five bones are the largest vertebrae in the spinal column. These vertebrae support most of the body's weight and are attached too many of the back muscles, numbered L1- L5.
أ_الفقرات القطنية _تعد هذه الخمس فقرات الاكبر في فقرات العمود الفقري وتدعم هذه الفقرات معظم وزن الجسم وترتبط مع الكثير من عضلات الجسم
5- Pelvic girdle
5_الحزام الحوضي
A- Ilium- The large crest of the pelvis bone.
أ_العضم الحرقفي_ الجزء الاكبرمن عضمة الحوض 
B- Ischium- The lower portion of the pelvis bone, the part you sit on.
ب_الورك_الجزء السفلي من عظمة الحوض ,الجزء الذي تجلس عليه
C- Pubis- The front portion of the pelvis bone  hat supports the pelvis girdle to keep it from breaking inward. Not fused in females
ت_عظم العانة _الجزء الامامي من عظمة الحوض والذي يمنع عظمات الحزام لحوضي من التداخل نحو بعضها.وتكون غير مندمجة عند الاناث
D- Sacrum- consists of four or five sacral vertebrae in a child, which become fused into a single bone after age 26, numbered S1- S5 till fused.
ث_العجز_تتكون من 5 فقرات عجزية عند الطفل والتي تندمج عندما يصل الى عمر ال 26 
E- Coccyx- The bottom of the spinal column is called the coccyx or tailbone. It consists of 3-5 bones that are fused together in an adult. 
ج-العصعص _ الطرف السفلي للعمود الفقري 
.يتكون هذا الجزء من 3_5 عضمات والتي تندمجفي سن البلوغ
6- Leg
6_الساق
A- Femur- The femur is the longest, largest, and strongest bone in the body.
أ_عظم الفخذ_ يعتبر عظم الفخذ الاطول والاقوى و الاكبر ما بين عظام الجسم 
B- Patella- Commonly known as the kneecap.
ب_الرضفة_تعرف باسم غطاء الركبة
C- Fibula- On side away from the body (lateral side).
ج_القصبة _وتقع على الجانب  
D-Tibia- called the shin bone, on the
side nearest the body (medial side)
ح_الظنبوب_وهي عظمة الساق الامامية و تكون بمحاذاة الجسم اي في الوسط.
E- Tarsal- The ankle, composed of 7 bones.
خ_الرسغ _اي عظمة الكاحل  و تتكون من 7 عظام 
F- Metatarsals- The five metatarsal bones are numbered I to V starting on the medial side with the big toe.
د_العظام الوضفية _ الامشاط الخمسة تبد ا عند الجانب المتوسط مع اصبع القدم الكبير 
G- Phalanges- There are 14 phalanges of the foot.
ذ_اللاوعية السلامى _هناك 14 سلامية في القدم 
7- Arm
7_ الذراع
A- Humerus- The longest bone in the upper extremity.
ا_عظم العضد_يعتبرالاطول في الجانب العلوي   
B- Radius- Connected on the side away from the body (lateral side).
ب_عظم الكعبرة _يرتبط على الجانب بعيدا عن الجسم 
C- Ulna- Connected on the side towards the body (medial side).
ت_عظم الزند _ترتبط على الجانب باتجاه الجسم (الجانب الوسطي )
D- Carpals- The wrist consists of 8 small bones.
ث_عظم الرسغ _يتكون الرسغ من 8 عظام صغيرة 
E- Metacarpals- The five metacarpal bones are numbered I to V starting with the thumb.
ج_العظام الوضفية _الامشاط ال5 تبدا مع اصبع الابهام
F- Phalanges- There are 14 phalanges of the hand
ح-السلامى- هناك 14 سلامية في اليد
Structures
التركيب
8- Skin
 Is the largest organ
8_الجلد: يعتبر من اكبر الاعضاء
A- Blood vessels - Tubes that carry blood as it circulates. Arteries bring oxygenated blood from the heart and lungs; veins return oxygen-depleted blood back to the heart and lungs.
ا_ الاوعية الدموية _و هي اوعية تحمل الدم في حركة دائرية . تجلب الشرايين الدم المؤكسج  من 
القلب و الراتين .وتعيد الاوعية الدم الغير المؤكسج الى القلب و الرئتين 
B- Dermis - (also called the cutis) the layer of the skin just beneath the epidermis.
ب_الا د مة _(وتسمى ايضا الجليدين ) وهي الطبقة التي تقع تحت البشرة مباشرة  

C-Epidermis - the outer layer of the skin.

ت_البشرة _الطبقة الخارجية من الجلد 
D- Subcutaneous tissue - fatty tissue located under the dermis.
ث_النسيج تحجلجدي _وهو نسيج دهني يقع تحت الادمة 
9- Brain
9_الدماغ
A- 12 cranial nerves- emerge from the brainstem instead of the spinal cord.
ا_ الاعصاب القحفية _تنبثق من جذر الدماغ بدلا من الحبل الشوكي وعددها 12
B- Dura mater- the tough and inflexible outermost of the three layers of the meninges surrounding the brain and spinal cord.
ب-الام الجافية _ وهي الطبقة الخارجية من الطبقات التي تحيط بالدماغ و الحبل الشوكي وتكون صلبة وغير مرنة 
C- Arachnoid- Spider web like layer, attached to the inside of the dura,  that surrounds the brain and spinal cord, it is very vascular.
ت_العنكبوتية _وهي شبكة عنكبوتية كطبقة مرتبطة مع الجزء الداخلي للام الجافية و التي تحيط بالدماغ و الحبل الشوكي 
E- Pia mater- Is the delicate innermost layer of the meninges - the membranes surrounding the brain and spinal cord.
ث- الام الحنون _ وهي الطبقة الداخلية الرقيقة من الثلاث طبقات والتي تحيط بالدماغ والحبل الشوكي
10- Eye
10_العين 
A- Cornea - the clear, dome-shaped tissue covering the front of the eye.
ا_ القرنية _ وهو نسيج واضح ,قببي الشكل ويغطي الجزء الامامي من العين  

B- Eyelid - the flap of skin that can cover and protect the eye.
ب_ جفن العين _وهي الطبقة العريضة المتدلية والتي تحمي العين  

C- Iris - the colored part of the eye - it controls the amount of light that enters the eye by changing the size of the pupil. 
ت- القزحية _الجزء الملون من العين –وهو الجزء الذي يتحكم بمقدار الضوء الني يدخل للعين عن طريق البؤبؤ

D- Lens - a crystalline structure located just behind the iris - it focuses light onto the retina.
ج- العدسة – تركيب كرستالي يقع مباشرة خلف القزحية –وتركز العدسة الضوء داخل الشبكية  

E- Optic nerve - the nerve that transmits electrical impulses from the retina to the brain. 
ح-العصب البصري –وهو العصب الذي يحول الايعازات الكهربائية من الشبكية الى الدماغ 

F- Pupil - the opening in the cلضوء enter of the iris- it changes size as the amount of light changes (the more light, the smaller the hole). 
خ_البؤبؤ- الجزء المفتوح في منتصف القزحية – يتغير حجمه حسب كمية الضوء ( كلما زادت كمية الضوء كلما صغرت الفتحة )

G- Retina - sensory tissue that lines the back of the eye. It contains millions of photoreceptors (rods and cones) that convert light rays into electrical impulses that are relayed to the brain via the optic nerve. 

د_الشبكية _نسيج تحسسي تخطط المنطة الخلفية للعين –تحتوي على ملايين من الخلايا البصرية (العصية و المخروطية )
H- Tear - clear, salty liquid that is produced by glands in the eyes. 
ذ_الدمع _وهو سائل واضح ملحي يصنع عن طريق غدد في العين 

I- Vitreous - a thick, transparent liquid that fills the center of the eye - it is mostly water and gives the eye its form and shape (also called the vitreous humor).
ر_السائل الزجاجي _ وهو سائل سميك وشفاف يملا الجزء المركزي من العين –معظم هذا السائل يتكون من الماء ويعطي العين شكلها 
11- Ear
11_الاذن 
A- Eardrum - (also called the tympanic membrane) a thin membrane that vibrates when sound waves reach it.
ا-طبلة الاذن _جزء نحيف يهتز عندما تصلها الموجات 

B- Eustachian tube - a tube that connects the middle ear to the back of the nose; it equalizes the pressure between the middle ear and the air outside. When you "pop" your ears as you change altitude (going up a mountain or in an airplane), you are equalizing the air pressure in your middle ear
ب_قناة اوستاكي_وهي قناة تربط الاذن الوسطى بمؤخرة الانف. وتقوم هذه القناة بموازنة الضغط الخارجي مع ضغط القناة الوسطى.عندما تضغط على اذنك بشكل قوي في وقت تغير فيه الارتفاع الشاقولي فكانك توازن الضغط بين الاذن الوسطى ومؤخرة الانف

C-Outer ear canal - the tube through which sound travels to the eardrum.
ت_قناة الاذن الخارجية _وهي القناة التي تنقل الموجات الى طبلة الاذن

D- Pinna - (also called the auricle) the visible part of the outer ear. It collects sound and directs it into the outer ear canal
ث_صوان الاذن _وهو الجزء الظاهر من الاذن الخارجية حيث يقوم بتجميع الاصوات وتمريرها الى قناة الاذن الخارجية 

C- semicircular canals - three loops of fluid-filled tubes that are attached to the cochlea in the inner ear. They help us maintain our sense of balance.
ج_القناة شبه دائرية _وهي ثلاث قنوات لولبية الشكل مملوؤة بسائل تتصل بالقوقعة في الاذن الداخلية .تساعدنا هذه القنوات على الحصول على الشعور بالاتزان
12- Airway
12_ممر الهواء
A- Nasal Pharyngeal- The nasopharynx is situated behind the nasal cavity, above the soft palate.
أ_التجويف البلعومي-ان التجويف البلعومي  موجود خلف اليجويف الانفي و اعلا اللثه
B- Oral Pharyngeal- is encompassed by the soft palate above and the epiglottis below.
ب_ التجويف الفمي يكون محاط بالثه من الاعلى و  باللهاه من الاعلى
C- Uvula- The little piece of flesh that hangs down from the rear portion of the soft palat.
ت_ اللهاة –جزء صغير من اللحم تتدلى من الجزء 
الخلفي من  اللثه
D- Tongue- Is the large bundle of skeletal muscles on the floor of the mouth that manipulates food for chewing and swallowing
ث_ اللسان – هو حزمه كبيره من العضلات الهيكليه الموجوده فوق سطح الفم لغرض مضغ الطعام و بلعه
.
E- Epiglottis- The epiglottis is a spoon shaped plate of elastic cartilage that lies behind the tongue. It prevents aspiration by covering the glottis – the opening of the larynx - during swallowing.
ح_ اللهاة-تكون ملعقية الشكل مكونه من غضروف قابل لتمدد موجود خلف اللسان يمنع  التنفس من خلال تغطية فتحة المزمار و في نفس الوقت يفتح الحنجره  خلال البلع 
F- Larynx- Is a cartilaginous skeleton held together by ligaments and muscles. The nine cartilages of the larynx are the thyroid, cricoid, epiglottic and (in pairs) the arytenoid, corniculate and cuneiform. The larynx serves as a sphincter to prevent the passage of food and drink into the trachea and lungs during swallowing, It also contains the vocal cords and regulates the flow of air to and from the lungs
خ_الحنجره-هي غضروف هيكلي مربوط بو سطة العضلات. الغضاريف  التسعه المشكله للحنجره هي الغضروف الحلقاني,اللهاه,              , القرني,العضم الاسفيني  تعمل الحنجره كالعضله العاصره لتمنع ممرور الغذاء و الشراب  الى القصبه الهوائيه و الرئتين  خلال البلع , و تحتوي ايضا الحبال الصوتيه و تنضم تدفق الهواء من و الى الرئتين
G- Esophagus- The tube that connects the pharynx to the stomach. 
د-المريئ - وهو المجرى الذي يربط المعدة بالبلعوم 

H- Trachea- Begins at the inferior border of the cricoid cartilage (C6) and 
continues about 9-15 cm in length until it bifurcates into the right and left main bronchi at the level of the sternal angle. 108
ذ-القصبات الهوائية –تبدا عند الحد الاسفل من الغضروف الحلقي س6 وتستمر حوالي 9-15 سم بالطول حتى تتفرغ في القصبة اليمنى واليسرى الرئيسيتان على مستوى الزاوية القصية 108
J- Bronchi- The right main bronchus is wider, shorter, and more vertical than the 
left, and thus is the more common side of foreign body obstruction.
ك–شعبتا القصبة الهوائية   -تعد الشعبة الرئيسية اليمنى اقصر , اعرض واكثر عمودية من اليسرى ولذلك يعتبر اكثر الاجزاء تصديا للاجسام الغريبة

K- Bronchial- The respiratory tract that moves air into the lungs. No gas exchange takes place in this part of the lungs.
ع_الشعيبات القصبيهه هي  الممر التنفسي التي تنقل الهواء الى الرئتين  ولا يحدث اي تبادل للغازات في هذا الجزء من  الرئتين
L- Alveoli- Grape like sacs in the lungs where gas exchange takes place.
غ_حجيرات التبادل – عباره عن جيوب موجوده في الرئتين يتم فيها تبادل الغازات 
13- Thoracic cavity
13 _التجويف الصدري 
A- Heart- a pear-shaped structure about 
the size of a fist. It is responsible for supplying the body 
with oxygenated blood. It is composed of four chambers, many large arteries and many veins. The four chambers are called atrium and ventricles.
ا_ القلب – تركيب كمثري الشكل بحجم قبضة اليد مسؤؤل عن توزيع الدم للجسم ,المؤكسج , مكون من اربعة حجيرات مع العديد من ال الاورده و الشراين , وهذه الحجيرات الاربعه تسمى الاذين و البطين 
B- Lungs- Paired organs in the chest that perform respiration. Respiration is the process of oxygen from incoming air entering the blood, and carbon dioxide, a waste gas from the metabolism of food leaving the blood.
ب_الرئتين _زوج من الاعضاء في الصدر مسؤولة عن عملية التنفس.التنفس هو عملية اخذ الاكسجين من الهواء الداخل الى الدم ,وغاز ثاني اوكيد الكاربون هو الغز المطروح من عملية ايض الغذاء الخارج من الدم 
D- Diaphragm-Is the most important muscle for inspiration. When the diaphragm contracts, the abdominal contents are pushed downward and the ribs are lifted upwards and outwards, increasing the volume and decreasing the pressure in the thoracic cavity.
ت_الحجاب الحاجز _تعد العظلة الاهم في عملية التنفس .عندما يتقلص الحجاب الحجز فان الاعضاء في التجويف البطني تندفع نحو الاسفل وتندفع الاضلاع نحو الاعلى وللخارج فيزداد حجمه ويقل الضغط في التجويف الصدري 
E- Visceral pleura- A delicate membrane which covers and protects the lungs.
ث_غشاء الجنب _وهو غشاء رقيق يغطي ويحمي الرئتين
F- Parietal pleura- A delicate membrane that lines the chest cavity creating a seal with the visceral pleura (much like two pieces of glass stuck 

together when there is water between them. 
ج_الغشاء الجداري _وهو غشاء رقيق يغطي تجويف الصدر مشكلا مع غشاء الجنب سدا او واقي مثل قطعتان من الزجاج يلتصقان مع بعضهما عندما يكون بينهما ماء 
G- Intercostal muscle- Several groups of muscles that run between the ribs, and help form and move the chest wall.
خ_العضلة البيضلعية _ هي مجموعة من العضلات 
توجد بين الاضلاع وتساعد على اعطاء الجدار الصدري شكله وتساعد في حركته 
H- Esophagus- The tube that connects the pharynx to the stomach. It is entirely made of muscle and is between 23- 25 cm. It is located directly behind the trachea and pierces the diaphragm on its way to the stomach.
ج_ المريء_وهو الممر الذي يربط البلعوم بالمعدة.كل المريء يتكون من العضلات وهي بطول 23_25 سم . وتقع مباشرة خلف القصبة الهوائية  وتخترق الحجاب الحاجز نزولا الى المعدة 
14- Digestive System
14_ الجهاز الهضمي 
A- Anus- the opening at the end of the digestive system from which feces exit the body.
ا_ الفتحة الشرجية _ الفتحة الموجودة في نهاية الجهاز الهضمي والتي يخرج منها الفضلات 

B- Appendix- a small sac located near the start of the large intestine.
ب_الزائدة الدودية _هي جيب صغير يقع قرب بداية الامعاء الغليضة

C- Esophagus- the long tube between the mouth and the stomach. It uses rhythmic muscle movements (called peristalsis) to force food from the throat into the stomach.
ت_المريء_الممر الطويل بين المعدة والفم.يستخدم المريء حركات عضلية نمطية لدفع الغذاء من البلعوم الى المعدة

D- Gall bladder- a small, sac-like organ located by the duodenum. It stores and releases bile (a digestive chemical which is produced in the liver) into the small 
intestine.
ث_المرارة_هي كيس صغير تقع بالقرب من الاثنى عشري تخزن هذة الغدة وتفرز المادة الصفراوية الا 
وهي مادة كيمائية تصنع في الكبد وترسل الى الامعاء الدقيقة.
E- Large intestine- the long, wide tube that food goes through after it goes through the small intestine.
ج_الامعاء الغليضة_وهي الممرالطويل الذي يمر خلاله الطعام بعد خروجه من الامعاء الدقيقة.

F- Liver- a large organ located above and in front of the stomach. It filters toxins from the blood, and makes bile (which breaks down fats) and some blood proteins
ح_الكبد_ عضو كبير يقع فوق وللامام من المعدةويصفي الدم من السموم ويصنع المادة الصفراوية التي تحطم الدهون وبعض البروتينات الدموية.

G- Mouth- the first part of the digestive system, where food enters the body. Chewing and salivary enzymes in the mouth are the beginning of the digestive process (breaking down the food).
خ_ الفم_ وهو الجزء الاول من الجهاز الهضمي والذي من خلاله يدخل الطعام الى الجسم حيث يمضغ الطعام فيه وتفرز بعض الانزيمات ويعتبرهذا الافرازفي الفم هو بداية العملية الهضمية(تحطيم الطعام الى اجزاء)

H- Pancreas- an enzyme-producing gland located below the stomach and above the intestines. Enzymes from the pancreas help in the digestion of carbohydrates, fats and proteins in the small intestine.
د_البنكرياس_وهي غدة صانعه للانزيم تقع اسفل المعدة وفوق الامعاء ويساعد الانزيم المفرز من البنكرياس في عملية هضم الكاربوهيدرات والدهون والبروتينات في الامعاء الدقيقة

I- Rectum- The lower part of the large intestine, where feces are stored before they are excreted from the body.
ذ_المستقيم_الجزء السفلي من الامعاء الغليضة حيث تخزن الفضلات قبل خروجها من الجسم

J- Small intestine- The long, thin winding tube that food goes through after it leaves the stomach.
ز_الامعاء الدقيقة_الممر الطويل الدقيق الذي يمر الطعام من خلاله بعد مغادرته للمعدة

K- Stomach- A sack-like, muscular organ that is attached to the esophagus. When food enters the stomach, it is churned in an acid bath.
س_المعدة_وهي غدة عضلية متصلة مع المريء .عندما يدخل الطعام الى المعدة فانه يدخل ضمن ممر حمضي
15- Muscle-
The muscles of the body are what give it the ability to move. There are three types.

15_العضلات_ وهي التي تعطي للجسم قابليته للحركة وهناك ثلاثة انواع من العضلات.
A- Striated- The external muscles of the skelton, often hurt in sports injuries.
ا_ العضلات المخططة_ وهي العضلات الخارجية المتصلة بالهيكل العضمي والتي تصاب في الحالات الرياضية
B- Smooth– Muscles in the digestive tract that moves food along through the track.
ب_العضلات الملساء_ وهي العضلات الموجودة في الممر الهضمي والتي تحرك الطعام خلال هذا الممر
C- Cardiac- All the muscle of the heart that moves the flow of blood through the body.
ج_القلبية_وهي العضلات الموجودة في عضلة القلب والتي تدفع الدم نحو الجسم
16- Tendons- Connect muscle to bone. 
16_الاوتار _وهي العضلات المرتبطة بالعضام
17- Ligaments- Connect bone to bone.
17_الاربطة_وهي تربط العضام بالعضام
18- Joints- 
Where bones meet one another
18_المفاصل_وهي نقطة التقاء العضام 
A- Ball and socket- The end of a bone that is ball shaped and fits into the cup shaped socket of another bone, allowing widest range of motion. Examples include shoulder and hip.

ا_الكرة والحاضن_ وهو مفصل يكون في نهاية العظم يأخذ شكل الكرة والتي تتناسب مع مفصل اخر يشبه الحاضنه ويسمح هذا المفصل المتكون من جزئين بحركة واسعة ومثال على ذلك مفصل الكتف والورك
B- Saddle- This type of joint occurs when the touching surfaces of two bones have both concave and convex regions with the shapes of the two bones complementing one other and allowing a wide range of movement. The only saddle joint in the body is in the thumb.
ب_المفصل السراجي_هذا النوع من المفاصل يظهر عند تلامس سطحين من العضام احدهمامقعر والاخر محدب لاعطاء المفصل حركة واسعة والمفصل السراجي الوحيد في الجسم يوجد في الابهام
C- Condyloid- Oval shaped condyle fits into elliptical cavity of another allowing angular motion but not rotation. This occurs between the metacarpals (bones in the palm of the hand) and phalanges (fingers) and between the metatarsals (foot bones excluding heel) and phalanges (toes).
ج_المفصل اللقماني-وهو مفصل هلالي الشكلي يتناسب مع فجوة بيضوية لمفصل اخر وتكون حركته زاويية وليس دائرية  ويوجد هذا النوع من المفاصل في مشط وسلامى اليد وتوجد ايضا في سلامى الدم ماعدا الكعب و سلامية الاصبع الكبير.ق 
E- Pivot- Rounded or conical surfaces of one bone fit into a ring of one or tendon allowing 
rotation. An example is the joint between the axis and atlas in the neck.
د_المفصل البؤري_وهو مفصل دائري او مخروطي السطح يتداحل مع حلقة في وتر من الاوتار ويسمح هذا التداخل بحركة دائرية  ومثال على ذلك الرابط بين المحور والفقرة العنقية الاولى في الجسم
E- Hinge- A convex projection on one bone fits into a concave depression in another permitting only flexion and extension as in the elbow and knee joints.
ذ_المفصل الرزي_ وهو نقطة التقاء تحدب نهاية عضظم وتقعر نهاية عظم اخر ويسمح هذا الالتقاء بحركة واسعة ومرنة ومثال على ذلك مفصل الركبة ومفصل  الكوع
F- Gliding- Flat or slightly flat surfaces move against each other allowing sliding or twisting without any circular movement. This happens in the carpals in the wrist and the tarsal’s in the ankle.
ر_المفاصل الانزلاقية_ وهي اسطح مسطحة او قليلة التسطح تتحرك بأتجاه بعضها سامحة بحركة لولبية وليس دائرية وهذا يحدث في امشاط الرسغ و العضام الكاحلية
19 Heart-

19_القلب

A- Aorta- The biggest and longest artery (a blood vessel carrying blood away from the heart) in the body. It carries oxygen-rich blood from the left ventricle of the heart to the body. 
ا_شريان الاورطي_ وهو الشريان الاكبر والاطول بين الشرايين (وهو وعاء دموي يحمل الدم بعيدا عن القلب نحو الجسم) يحمل هذا الشريان الدم المؤكسج من البطين  الايسر الى الجسم
B- Inferior vena cava- A large vein (a blood vessel carrying blood to the heart) that carries oxygen-poor blood to the right atrium from the lower half of the body. 
ب_الوريد الاجوف السفلي_وهو وريد كبير(وعاء دموي يحمل الدم الغير مؤكسج اي المحمل بثاني اوكسيد الكاربون من الجزء السفلي الى الاذين الايمن في القلب
C- Left atrium-  The left upper chamber of the heart. It receives oxygen-rich blood from the lungs via the pulmonary vein. 
ج_الاذين الايسر_الوعاء العلوي الايسر من القلب وهو الجزء الذي يستقبل الدم الغني بالاوكسجين من الرئتين بواسطة الوريد الرئوي
D- Left ventricle- The left lower chamber of the heart. It pumps the blood through the aortic valve into the aorta.
ح_البطين الايسر_ وهو الوعاء الايسر السفلي من القلب والذي يضخ الدم خلال صمام الشريان الاورطي الى الشريان الاورطي 

F- Pulmonary artery- The blood vessel that carries oxygen-poor blood from the right ventricle of the heart to the lungs. 
خ_ الشريان الرئوي_ وعاء دموي يحمل الدم الغير مؤكسج من البطين الايمن في القلب الى الرئتين
G- Pulmonary vein- The blood vessel that carries oxygen-rich blood from the lungs to the left atrium of the heart. 
د_الوريد الرئوي_وعاء دموي يحمل الدم المحمل بالاوكسجين من الرئتين الى الاذين الايسر في القلب
H- Right atrium- The right upper chamber of the heart. It receives oxygen-poor blood from the body through the inferior vena cava and the superior vena cava. 
ذ _ الاذين الايمن_ وهو الوعاء الاعلى الايمن في القلب ويستقبل هذا الوعاء الدم الغير مؤكسج  من الجسم عن طريق الوريد الاجوف السفلي والوريد الاجوف العلوي
I- Right ventricle- The right lower chamber of the heart. It pumps the blood into the pulmonary artery. 
ر_البطين الايمن_ وهو الوعاء السفلي الايمن في القلب وهو الذي يضخ الدم في الشريان الرئوي
J- Septum- The muscular wall that separates the left and right sides of the heart. 
ز_الجدار القلبي الفاصل_ وهو جدار عضلي يفصل الجزء الايمن من القلب عن الجزء الايسر
K- Superior vena cava- A large vein that carries oxygen-poor blood to the right atrium from the upper parts of the body.
س_الوريد الاجوف الاعلى_ وهو وريد كبير يحمل الدم الغير مؤكسج الى الاذين الايمن من الجزء العلوي من الجسم 
20 Blood- 
Blood cells are produced by the marrow located in some bones.
20_الدم_تصنع خلايا الدم عن طريق نخاع العظم
A- Red blood cells- The blood cells responsible for carrying oxygen to the body.
ا_كريات الدم الحمراء_وهي الخلايا المسؤولة عن نقل الاوكسجين الدم الى الجسم

B- White blood cells- The blood cells that fight disease’s in the body.
ب_كريات الدم البيضاء_وهي الخلايا المسؤولة عن مقاومة الامراض

C- Platelets- Part of the blood that rushes to a wound and clogs the opening to stop the bleeding.
ت_الصفائح الدموية_جزء من الدم والتي تندفع نحو الجرح وتغلق الفتحة لتوقف النزيف

D- Marrow- Responsible for producing blood cells, located in the larger bones of the body.
ث_نخاع العظم_مسؤول عن صناعة الكريات الدموية ويوجد في عظام الجسم الكبيرة

Movement 

الحركة

21- Directions-

21_الاتجاهات
A-Superior- Toward the head
ا_العلوي_بأتجاه الراس
B- Inferior- Away from the head
ب_السفلي_ بعيدا عن الراس
C- Anterior- The front of the body or body part
ت_الامامي_ امام الجسم او امام جزء من الجسم
D- Posterior- The back of the body or body part
ث_الخلفي_خلف الجسم او خلف جزء من الجسم
E- Medial- Toward the midline that divides left and right
ج_المنتصف_ بأتجاه الحط الفاصل بين الجهه اليمنى واليسرى في الجسم
F- Lateral- To the side away from the midline
ح_الجانبي_ نحو الجانب بعيدا عن الجسم
G- Proximal- Closer to the torso
خ_ المجاور_ القريبة من الجذع
H- Distal- Farther away from the torso
د_ البعيد_بعيدا عن الجذع
I- Anatomical position- Standing erect, facing the observer, arms are at the sides with palms facing forward.
ذ_ الموضع التشريحي_ وضع القائم المنتصب , مواجه للشخص المعاين, اليدان تكون على الجانب وراحات اليد مواجهه للامام
